
 
 

BRM.0012.7.11.2021 

 

Protokół Nr 30/2021 

posiedzenia Komisji Strategii i Promocji Miasta Rady Miejskiej Inowrocławia 

odbytego 23 listopada 2021 r.   

 

w trybie zdalnym z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość  

______________________________________________________________ 

 

Czas z trwania posiedzenia: 10.00 – 10.32. 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

przewodnicząca    - Ewa Podogrodzka, 

zastępca  przewodniczącej  - Lidia Stolarska, 

członkowie Komisji    - Jacek Bętkowski, 

     - Damian Polak. 

Listę obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzyła i prowadziła Pani Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca 

Komisji, która na podstawie listy obecności stwierdziła, że w obradach Komisji 

uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, 

stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Nie było. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do  porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 29/2021 z 18.10.2021 r. posiedzenia Komisji. 

4. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2022 r. 

5. Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2022 r. 

6. Sprawy wymagające opinii Komisji (projekty uchwał). 

7. Sprawy bieżące. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 29/2021 z 18.10.2021 r. posiedzenia Komisji. 
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 29/2021 Komisji z 18.10.2021 r.? 
 

głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
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Ad 4. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2022 r. 

 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt budżetu Miasta Inowrocławia na 2022 rok oraz projekt uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata  

2022-2034. 

Projekt budżetu Miasta Inowrocławia na 2022 rok i projekt uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata  

2022-2034 (stanowi załącznik do protokołu XLIV sesji Rady Miejskiej Inowrocławia  

z dnia  20 grudnia 2021 r.).  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Dziękuję Pani Skarbnik za przedstawienie nam tego projektu budżetu. 

Otwieram dyskusję. Czy Pan Prezydent chciałby zabrać głos?  
 

Ryszard Brejza – Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Jeżeli będą pytania to jestem do dyspozycji. Poza tym musiałbym powtarzać to co  

w naszych komunikatach i oświadczeniach było od pewnego czasu podawane, bo to 

żadna chyba niespodzianka, ale przykra niespodzianka na pewno dla mieszkańców  

w większości, bo chyba nie dla Państwa Radnych. Straciliśmy ponad 20 milionów 

złotych, per saldo w wyniku tych cięć, jakie dokonaliśmy w projekcie budżetu na 

przyszły rok pogorszy się niestety standard świadczonych usług przez nas  

w Inowrocławiu, bo mając niższe wpływy i ponosząc jednocześnie wyższe wydatki  

z tytułu utrzymania obiektów, ulic, skwerów, prowadząc działalność administracyjną 

nie da się tego pogodzić mając mniej pieniędzy, aby realizować te zadania na takim 

samym poziomie. Więc z jednej strony musimy ograniczać wydatkowane środki, żeby 

mieć środki na zapłatę, chociażby za energię elektryczną, z której korzystają wszystkie 

nasze obiekty, czy to basen, czy szkoły, czy urzędy administracji publicznej. Z drugiej 

strony muszą być zapewnione środki na wzrost przynajmniej minimalnego 

wynagrodzenia o 7% . W Urzędzie Miasta prawie 60% pracowników będzie 

zatrudnionych już na minimalnym wynagrodzeniu, więc na to środki musimy mieć.  

I na te wszystkie zadania pozostałe, jak remonty, sprzątanie czy odśnieżanie i zieleń 

musimy mieć zapewnione środki, przy wyższych kosztach będziemy musieli 

rezygnować z części tych usług, ograniczać. To niestety odbije się na poziomie życia 

również wielu rodzin. Jeżeli ktoś byłby w stanie przygotować lepszy budżet to 

oczywiście jesteśmy tutaj do dyspozycji. Nikt jak do tej pory w tej debacie nie zgłosił 

żadnych propozycji, które pozwoliłyby na znalezienie nam chociażby dodatkowych 

10 milionów złotych tak, aby ograniczyć straty z tego tytułu, czy też utrzymać na 

dotychczasowym poziomie rozwój Miasta. Inowrocław rozwijał się w sposób 

harmonijny od wielu lat. Nowe ulice, remontowane szkoły, przedszkola, dobry 

standard, zajęcia pozalekcyjne, do wszystkiego dokładaliśmy łącznie z dodatkowymi 

patrolami policji, itd. Dokładamy środki do klubów, do organizacji sportowych 

przecież. Cieszymy się z każdych sukcesów, jakie osiągane są również w tym obszarze, 

bo gdzieś tam Miasto Inowrocław, nasz samorząd ma swój wkład, ale przykro jest mi 

powiedzieć, że na skutek decyzji rządowych nasze możliwości pomocy również 

maleją. Jest to budżet przetrwania. Mam nadzieję, że coś się stanie rzeczywiście 
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w Polsce takiego, aby te normalne zasady, które umożliwiają nam realizację rozwoju 

i zaspokojenia potrzeb w tej sferze publicznej mieszkańców powróciły. Bardzo tego 

pragniemy. Dla nas „Polski Ład” jest nieładem. On niszczy dobre praktyki i dobry 

standard usług, jaki świadczyliśmy mieszkańcom Inowrocławia. I z tego względu 

proszę Państwa o przyjęcie tego projektu budżetu, budżetu odpowiedzialnego, który 

już bierze pod uwagę sytuację, jaka może wystąpić w kolejnym 2023 roku, jeżeli 

polityka rządowa wobec samorządów się nie zmieni.  

 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Dziękuję bardzo Panu Prezydentowi. 

Przechodzimy do głosowania.  

 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022 ? 
 

Głosowanie:   za – 3, przeciw – 1, wstrz. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn, zm.), Komisja Strategii  

i Promocji Miasta podjęła uchwałę nr 25/2021 o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022. 
 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2022-2034? 
 

Głosowanie:   za – 3, przeciw – 1, wstrz. się – 0 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn, zm.), Komisja Strategii  

i Promocji Miasta podjęła uchwałę nr 26/2021 o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 

2022-2034. 
 

Projekty uchwał uzyskały pozytywne opinie Komisji.  
 

Ryszard Brejza – Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Dziękuję serdecznie Pani Przewodniczącej i wszystkim Radnym, którzy wsparli ten 

projekt budżetu.  
 

Opinia Komisji stanowi  - załącznik nr 2  do protokołu. 
 

Ad 5. Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2022 r. 
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Poinformowała członków Komisji, że wraz z wysłanymi materiałami na Komisje 

otrzymali pismo od Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji Społecznej, z prośbą  
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o zmianę terminu przygotowania materiału nt. Planu w zakresie promocji Miasta na  

I kwartał 2022 r. oraz o możliwość przygotowania materiałów, dotyczących planu  

w zakresie promocji Miasta w odstępach 6 miesięcznych, a nie co kwartał. Komisja 

jednogłośnie przychyliła się do ww. wniosek – stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 STYCZEŃ 

-Perspektywa pozyskiwania środków pozabudżetowych na rzecz kultury  

i promocji Miasta. 

LUTY 

- Sprawozdanie z pracy Komisji za 2021 r. 

- Plan w zakresie promocji Miasta na I półrocze 2022 r.  

MARZEC 

- Analiza prowadzonych przez Biuro Obsługi Inwestorów działań związanych 

z promocją Miasta Inowrocławia i propozycji na 2022 r. 

KWIECIEŃ 

- Informacja dotycząca działalności Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania. 

- Skutki ograniczeń w komunikacji miejskiej. 

MAJ 

- Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2021 r. 

- Ustalenie planu pracy Komisji na II półrocze 2022 r. 

- Raport o stanie Miasta Inowrocławia za 2021 r. 

CZERWIEC 

- Sprawozdanie z realizacji Strategii elektromobilności za 2021 r. 

- Sprawozdanie z realizacji zadań ujętych w Strategii Rozwoju Miasta za 2021 r. 

Punkty stałe : 

- Sprawy wymagające opinii Komisji. 

- Sprawy bieżące. 
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś propozycje do planu pracy Komisji  

na I półrocze 2022 r.? 
 

Lidia Stolarska – członek Komisji: 

Ja mam propozycję, aby dodać w styczniu taki temat: „Perspektywa pozyskiwania 

środków pozabudżetowych na rzecz rozwoju i promocji Miasta”.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

To znaczy, że pozyskiwane środki byłyby z Wydziału Inwestycji?   
 

Lidia Stolarska – członek Komisji: 

Pozabudżetowe. Czyli jakieś zewnętrzne.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

No tak, ale z tego co mi wiadomo to o środki zewnętrzne stara się Wydział Inwestycji. 

Jest tam taki dział środków unijnych i zewnętrznych.  
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Lidia Stolarska – członek Komisji: 

Nie wiem. Ja mam taką propozycję.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Proponuję jeszcze zapytać Panią Naczelnik, czy miałaby takie materiały, aby 

zrealizować ten temat w styczniu.  
 

Adriana Szymanowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji 

Społecznej: 

Jeżeli chodzi o promocję to rozpoczęły się w tym roku i potrwają do końca roku różne 

projekty dla instytucji kultury. Oczywiście instytucja kultury aplikuje o środki 

zewnętrzne i pokazane jest to w każdych naszych sprawozdaniach, które 

przedstawiamy. Będzie to, również pokazane w marcu przy sprawozdaniach 

merytorycznych Kujawskiego Centrum Kultury i Biblioteki Miejskiej. Nie pamiętam 

dokładnie, w jakich terminach kończą się te nabory, ale jeśli nabór się kończy to nie 

oznacza, że za dwa dni będzie jego rozstrzygnięcie szczególnie, jeśli chodzi  

o Ministerstwo Kultury czy inne, bo to troszeczkę trwa. Także nie wiem, czy styczeń 

będzie dobrym momentem na to, ale jeśli będzie taka chęć z Państwa strony, żebyśmy 

coś takiego przygotowali to nie ma problemu. Jesteśmy otwarci i możemy przedstawić 

takie działania i propozycje.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Dobrze. W związku z tym poproszę Panią Radną, aby sprecyzować jeszcze raz jak ma 

brzmieć ten temat.  
 

Lidia Stolarska – członek Komisji: 

„Perspektywa pozyskiwania środków pozabudżetowych na rzecz rozwoju i promocji 

Miasta”. 

 

Adriana Szymanowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji 

Społecznej: 

Jeśli jeszcze można dodać, rozwój to tak jak Pani Przewodnicząca zwróciła uwagę jest 

w Wydziale Inwestycji w Urzędzie Miasta Inowrocławia i cały czas te informacje,  

o których piszemy, mówimy oraz te działania, które podejmowane są przez Pana 

Prezydenta, za każdym razem komunikujemy. Jeśli sama miałabym przygotowywać 

taki materiał to proponowałabym na rzecz kultury i promocji Miasta, a nie na rzecz 

rozwoju. Bo jak wiemy Miasto aplikuje o różne środki. Ostatnio ponad 30 projektów 

na rzecz rozwoju Miasta zostało odrzuconych. Zatem myślę, że jest bardzo dużo 

informacji na ten temat z naszej strony i jeżeli otrzymujemy jakieś dofinansowanie to 

też o tym mówimy. Więc jeśli chodzi o inwestycje to proponuje takie rozwiązanie. 
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Ja również dziękuję. W związku z tym, dodany temat w styczniu będzie brzmiał: 

„Perspektywa pozyskiwania środków pozabudżetowych na rzecz kultury i promocji 

Miasta”.  
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Kto z członków Komisji jest za przyjęciem planu pracy Komisji Strategii i Promocji 

Miasta na I półrocze 2022 r. z uwzględnieniem dodatkowego tematu?  
 

Głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn, zm.), Komisja Strategii  

i Promocji Miasta podjęła uchwałę nr 27/2021 w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Strategii i Promocji Miasta na I półrocze 2022 r. 
 

Plan pracy stanowi  załącznik nr 4  do protokołu. 
 

Ad 6. Sprawy wymagające opinii Komisji (projekty uchwał).  
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zamiaru bezpośredniego zawarcia umowy  

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego - projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. Jeśli nie ma chętnych do zabrania głosu to przechodzimy do 

głosowania. 
 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w 

sprawie zamiaru bezpośredniego zawarcia umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego? 
 

Głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn, zm.), Komisja Strategii  

i Promocji Miasta podjęła uchwałę nr 28/2021 o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 

uchwały w sprawie zamiaru bezpośredniego zawarcia umowy o świadczenie usług  

w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad i trybu 

korzystania z niestrzeżonego parkingu przy ul. Jana Kilińskiego w Inowrocławiu - 

projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Ja mam tylko jedno pytanie Pani Naczelnik. Czy wywołanie tej uchwały to były jakieś 

wnioski rodziców przyjeżdżających tam na ten parking po dzieci? 
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Nie. My zauważyliśmy taką niekonsekwencję i stąd też ta propozycja zmiany.  
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Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

A taką kartę szkoły to dzieci, które tam uczęszczają do tej szkoły muzycznej to 

posiadają? 
 

Bogusława Mikołajczak – Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Zgodnie z definicją w uchwale, karta szkoły to dokument umożliwiający zajęcie 

wyznaczonych, bezpłatnych miejsc postojowych dla pojazdów pracowników oraz 

gości Państwowej Szkoły Muzycznej. I ta karta jest wydawana przez tą szkołę.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Dziękuje bardzo. Otwieram dyskusję.  

Jeśli nie ma chętnych do zabrania głosu to przechodzimy do głosowania. 
 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały  

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania z niestrzeżonego 

parkingu przy ul. Jana Kilińskiego w Inowrocławiu? 
 

Głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn, zm.), Komisja Strategii  

i Promocji Miasta podjęła uchwałę nr 29/2021 o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania  

z niestrzeżonego parkingu przy ul. Jana Kilińskiego w Inowrocławiu. 

 

Michał Jaśtak – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich: 

Przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju 

Miasta Inowrocławia na lata 2021-2030, w tym trybu konsultacji, o których mowa  

w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki 

rozwoju - projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję.  

Jeśli nie ma chętnych do zabrania głosu to przechodzimy do głosowania. 
 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały  

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu Strategii Rozwoju Miasta Inowrocławia na lata 2021-2030,  

w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 

r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju? 
 

Głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 
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Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn, zm.), Komisja Strategii  

i Promocji Miasta podjęła uchwałę nr 30/2021 o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego trybu  

i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju Miasta Inowrocławia na lata 

2021-2030, w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia  

6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. 
 

Ad 7. Sprawy bieżące. 
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji: 

W tym punkcie żadnych spraw nie było. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie dzisiejszej 

Komisji. 
 

Przewodnicząca 

Komisji Strategii i Promocji Miasta 

 

Ewa Podogrodzka 
Protokółowała: 

 

Monika Kozioł 


